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ABSTRACT 

 

M. Arif Abdullah. Improving Students’ English Nouns Trought Outdoor Learning Style A 

Classroom Action Research Of The First-Grade Students Of SMP Negeri Satap Pombuttu, 

Polman. 

 (Supervised by Arqam. and Abdul Haris Sunubi). 

This research is an attempt to improve students' English nouns through Outdoor 

Learning Style. Specifically, this study aims to determine the improvement of students’ 

English nouns and to describe the Outdoor Learning Style strategy applied by researchers 

in improving students' English nouns. This research was conducted at SMPN Satap 

Pombuttu, Polman. 

The design of this research is classroom action research. The sample of this 

research is the first-grade students of SMPN Satap Pombuttu, Polman. The data collection 

instrument used a normative test and field notes. The normative test data collection 

instrument was used to determine the level of improvement of students' English nouns, and 

the field note instrument was used to describe the Outdoor Learning Style strategy. The 

data is then analyzed using qualitative descriptive, descriptive statistics (frequency, mean 

score, and standard deviation), and inferential statistics (independent sample t-test). 

The results showed that the activity of the first-grade students of SMP Negeri 

Satap Pombuttu Polman in learning which refers to the Outdoor Learning Style in the 

material of nouns in English has increased in each cycle. This can be seen in the results 

obtained by students for each action. The pre-test mean score in the first cycle was 54.0 to 

an average of 65.7, this can be seen in the activities of students who are increasingly 

serious about learning English nouns and are enthusiastic about asking questions if they do 

not understand the material being taught. and in the second cycle increased to 75.7. In the 

second cycle, students seemed to be more active in the process of learning English nouns, 

the average result of the students' acquisition score had exceeded the 70.0 competency 

standard so that learning through the Outdoor Learning Style was stopped in cycle two. 

The results of the analysis of the average value obtained by students, and students’ learning 

activities in the field are getting better in each action. These results indicate that the 

Outdoor Learning Style is very effective in the process of learning English nouns. 

 

 

Keywords: Learning, Outdoor Style Nouns, Outcome. 



ABSTRAK 

 

M. Arif Abdullah. Meningkatkan Kata Benda Bahasa Inggris Siswa Melalui Gaya Belajar 

di Luar Kelas Sebuah Penelitian Tindakan Kelas Siswa Kelas I SMP Negeri Satap 

Pombuttu, Polman. 

  (Dibimbing oleh Arqam. Dan Abdul Haris Sunubi). 

 

Penelitian ini merupakan upaya untuk meningkatkan kata benda bahasa Inggris 

siswa melalui Gaya Belajar Luar Kelas. Secara khusus, penelitian ini bertujuan untuk 

mengetahui peningkatan kata benda bahasa Inggris siswa dan untuk mendeskripsikan 

strategi Gaya Belajar Luar Kelas yang diterapkan oleh peneliti dalam meningkatkan kata 

benda bahasa Inggris siswa. Penelitian ini dilakukan di SMPN Satap Pombuttu, Polman. 

Desain penelitian ini adalah penelitian tindakan kelas. Sampel penelitian ini adalah 

siswa kelas I SMPN Satap Pombuttu, Polman. Instrumen pengumpulan data menggunakan 

tes normatif dan catatan lapangan. Instrumen pengumpulan data tes normatif digunakan 

untuk mengetahui tingkat peningkatan kata benda bahasa Inggris siswa, dan instrumen 

catatan lapangan digunakan untuk mendeskripsikan strategi Gaya Belajar Luar Kelas. Data 

tersebut kemudian dianalisis dengan menggunakan deskriptif kualitatif, statistik deskriptif 

(frekuensi, skor rata-rata, dan standar deviasi), dan statistik inferensial (uji-t sampel 

independen). 

Hasil penelitian menunjukkan bahwa aktivitas siswa kelas I SMP Negeri Satap 

Pombuttu Polman dalam pembelajaran yang mengacu pada Gaya Belajar Outdoor pada 

materi kata benda dalam bahasa Inggris mengalami peningkatan pada setiap siklusnya. Hal 

tersebut terlihat pada hasil yang diperoleh siswa untuk setiap tindakan. Nilai rata-rata pre-

test pada siklus I adalah 54,0 menjadi rata-rata 65,7 hal ini terlihat pada aktivitas siswa 

yang semakin serius mempelajari kata benda bahasa Inggris dan antusias bertanya jika 

kurang memahami materi yang diajarkan. . dan pada siklus II meningkat menjadi 75,7. 

Pada siklus kedua, siswa terlihat lebih aktif dalam proses pembelajaran kata benda bahasa 

Inggris, hasil rata-rata nilai perolehan siswa telah mencapai melebihi dari standar kopetensi 

70,0 sehingga pembelajaran kata benda melalui Outdoor Learning Style dihentikan pada 

siklus dua. Hasil analisis nilai rata-rata perolehan siswa, dan aktifitas belajar siswa 

dilapangan semakin membaik pada setiap tindakan. Hasil tersebut menunjukkan bahwa, 

Outdoor Learning Style sangat epektf digunakan dalam proses pembelajaran kata benda 

bahasa inggris pada siswa kelas satu SMPN Satap Pombuttu, Polman 
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 تجريد البحث

 : م. عارف عبدلله   الإسم
 18.0213.014:   رقم التسجيل

الطلاب بطريقة التعلم خارج الفصل  : تحسن الإسم اللغة الإنجليزية موضوع الرسالة
الطلاب من طبقة الأولا بمدرسة الثانوية الحكومية ساتب  الدراسي بحث إجرائي صفّيّ 

 .فولمان  .فمبتو
  

الإسم اللغة  تهدف هذه الدراسة إلى تحديد الجهود المبذولة لتحسين 
تهدف هذه الدراسة إلى تحديد  .بطريقة التعلم خارج الفصل الدراسي الإنجليزية الطلاب

إلى وصف استراتيجيات  الإسم اللغة الإنجليزية الطلاب زادت الجهود المبذولة لتحسين
تحسين الإسم اللغة الإنجليزية الطلاب  فى المطبقة باحث الفصل الدراسي طريقة التعلم خارج

 .فولمان  .تهدف هذه الدراسة القيام ف طبقة الأولا بمدرسة الثانوية الحكومية ساتب فمبتو
عينة البحث  الطلاب من طبقة  .هذا تصميم البحث بحث إجرائي 

اختبار  تستخدم .أدوات الجمع البياناتفولمان الأولا بمدرسة الثانوية الحكومية ساتب فمبتو
أدوات الجمع البيانات و اختبار المعياريّ تستخدم إلى معرفة  ,المعياريّ وملاحظات ميدانية

 وصف إلى ملاحظات ميدانية تستخدم أدوات الطلاب و تحسين الإسم اللغة الإنجليزية
 ,خدم وصفي الكيفيّ البيانات ثم تحليلها تست ,استراتيجيات طريقة التعلم خارج الفصل

 واستنتاجي( ,انحراف معياري ,درجةالمتوسّط ,إصحاء وصفيّ )تكرار
نشاط الطلاب من طبقة  تشير نتائج هذه الدراسة إلى ما يلي 

إلى استخدام طريقة التعلم  في تعلم .فولمان  .الأولا بمدرسة الثانوية الحكومية ساتب فمبتو
يمكن حظة ذلك في النتائج  .الإنجليزية زيادة فى كل دوريهاخارج الفصل بمادّة الإسم اللغة 

 ٤٠٫٥هو   ١التي حصل عليها الطلاب لكل إجراء قيمة المتوسّط الختبار قبليّ فى الدريّ 
، ويمكن ملاحظة ذلك في أنشطة الطلاب الذين يزدادون جدية في المتوسط  ٦٥٫٧إلى 

لأسئلة إذا لم يفهموا المادة التي يتم بشأن تعلم الأسماء الإنجليزية ومتحمسون لطرح ا



يبدو أن الطلاب أكثر  في الدورة الثانية ، ٧٥٫٧تدريسها وفي الدورة الثانية يرتفع إلى 
وصلت النتيجة المتوسطة لقيمة اكتساب الطلاب  نشاطاً في عملية تعلم الأسماء الإنجليزية ،

أسماء التعلم من خلال أسلوب بحيث يتم إيقاف  ٧٠٫٧إلى أكثر من معيار الكفاءة البالغ 
القيمة التي حصل التعلم في الهواء الطلق في الحلقة الثانية. تتحسن نتائج تحليل متوسط 

عليها الطلاب وأنشطة تعلم الطلاب في هذا المجال مع كل إجراء. تشير هذه النتائج إلى 
الإنجليزية الطلاب من  أن أسلوب التعلم في الهواء الطلق فعال للغاية في عملية تعلم الأسماء

 .فولمان  .طبقة الأولا بمدرسة الثانوية الحكومية ساتب فمبتو
  

 الكلمات الرئيسية: التعلم ، الأسماء في الهواء الطلق ، النتائج
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